
       Protokół Nr 8.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 29 sierpnia 2011 roku w godzinach 1100– 1300

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  7 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Karol Marchel.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Prezes Zarządu „Pro-Medica” – Andrzej Bujnowski,
 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Bożenna Bancer-Janiak,
 Naczelnik Wydziału Edukacji - Stanisław Zalewski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Analiza stanu osobowego lekarzy w mieście – stan aktualny i potrzeby.
4. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku  obrad,  proponując  by  w  pierwszej  kolejności  omówić  punkt  dotyczący 
analizy stanu osobowego lekarzy w mieście – stan aktualny i potrzeby.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 
zaproponowany porządek obrad jw.  z proponowaną zmianą.
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół Nr 7.2011 z dnia 27 czerwca 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Prezes Zarządu „Pro-Medica” –  Andrzej Bujnowski powiedział, że ogólna liczba 

lekarzy wynosi 111. Ta ilość nie przekłada się jednak na ilość etatów. Część lekarzy 
pracuje  na  umowie  cywilno-prawnej.  Poszukujemy  specjalistów  w  następujących 
dziedzinach:  neonatologia,  rehabilitacja  medyczna,  położnictwo  i  ginekologia. 
Szczegółowy wykaz dostarczy Komisji.
Jest jeszcze niebezpieczeństwo wynikające z przepisów. Chodzi tutaj o interpretację 
art.  132  starego  przepisu  NSZ,  jeśli  lekarz  pracuje  u  innego  świadczeniodawcy, 



może  być  problem  z  obsadą  dyżurów  lekarskich.  NSZ  prowadzi  skrupulatna 
ewidencję pracy lekarzy.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski odczytał projekt Stanowiska Rady Miasta 
wobec  problemu  pogarszającej  się  dostępności  pacjentów  do  świadczeń 
zdrowotnych  realizowanych  przez  Mazurskie  Centrum  Zdrowia  Zakład  Opieki 
Zdrowotnej w Ełku – PRO-MEDICA” w Ełku sp. z o.o. przygotowany przez szpital  
„Pro-Medica” - w załączeniu do protokołu.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  powiedział,  że  ma 
uwagę, co do formy stanowiska. Ten teks może być załącznikiem, uzasadnieniem. 
Natomiast samo stanowisko powinno być krótkie. Należy położyć nacisk na to, że 
Rada Miasta z niepokojem obserwuje, to co się dzieje z opłacaniem i zawieraniem 
kontraktów na świadczenia medyczne. Należy również wyartykułować to, czego się 
oczekuje.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  to  stanowisko  powinno  również 
dotyczyć  108  Szpitala  Wojskowego,  który  również  ma  problemy  z  rosnącymi 
nieopłaconymi nadwykonaniami i coraz większymi kolejkami osób oczekujących na 
przyjęcie do specjalistów.

Prezes  Zarządu  „Pro-Medica”  –  Andrzej  Bujnowski  powiedział,  że  propozycja 
podjęcia stanowiska wynika z następujących problemów:
− problemu z konstruowaniem umów na oświadczenia medyczne na rok przyszły,
− przewidywany  jest  wzrost  finansowania  świadczeń  zdrowotnych,  dlatego  też 

ważny byłby w tej chwili głos samorządu w tej sprawie,
− wskaźniki  ilości  przyjmowanych  pacjentów ciągle  spadają,  powodem tego jest 

wycena, która ciągle idzie w górę,
− samorząd  województwa  warmińsko-mazurskiego  niekoniecznie  stara  się 

pomagać w pierwszej kolejności takiemu szpitalowi, jak nasz. Dlatego tak ważne 
jest nasze stanowisko. Podobne przyjął samorząd powiatu oleckiego.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – trzeba zatem porozumieć się ze 108 
Szpitalem Wojskowym i uzyskać potrzebne nam informacje o które należy uzupełnić 
to stanowisko.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zobowiązał  się  porozmawiać 
z Komendantem 108 Szpitala Wojskowego.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  przyjęli  
wniosek  o  konieczności  podjęcia  takiego  stanowiska.  Treść  zostanie  jeszcze 
dopracowana i uzupełniona o brakujące dane ze 108 Szpitala Wojskowego.

Do punktu  4- ego
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił  projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie  miasta  Ełku  na 2011 rok w zakresie  zmiany w dziale  852 –  Pomoc 
społeczna w rozdziale 85213 i 85216 dotyczą MOPS w Ełku. 
Przeznaczenie w wolnych środków kwoty 86 900 zł na ubezpieczenie zdrowotne dla 
osób  pobierających  niektóre  świadczenia  z  pomocy  społecznej  i  zasiłki  stałe. 
Przyznanie  tych  świadczeń  jest  obligatoryjne,  a  środki  są  udziałem  własnym 
w realizację tego zadania finansowanego z dotacji  z budżetu państwa na zadania 
własne.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w części dotyczącej tematycznie prac Komisji.

* * *



  Z-ca Prezydenta Kamil Buksa omówił projekt zmiany uchwały nr LX/541/10 Rady 
Miasta  Ełku  z  dnia  28  września  2010r.  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek 
podatku od nieruchomości na 2011r., zmienionej  uchwałą  Rady Miasta  Nr III/13/10 
z dnia 21 grudnia 2010r. Projekt  zawiera: zmianę brzmienia pkt 4) w § 1 ust. 2  w/w 
uchwały  w związku  ze  zmianą    ustawy  z  dnia  12  stycznia  1991r.  o  podatkach 
i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2011r. Nr.112 poz.654 ) w art. 5 w  ust. 1 w pkt  2 lit.d,  
która  otrzymuje  brzmienie:  „związanych  z  udzielaniem świadczeń  zdrowotnych  w 
rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające 
tych świadczeń  - od  1  m2   powierzchni użytkowej   4,13 zł” .
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany uchwały  nr  LX/541/10 
Rady Miasta Ełku z dnia 28 września 2010r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2011r., zmienionej  uchwałą  Rady Miasta  Nr III/13/10 
z dnia 21 grudnia 2010r. 

* * *
Z-ca  Prezydenta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały   w  sprawie:  przyjęcia 

opracowania  „Działania  Miasta  Ełk  na  rzecz  redukcji  emisji  CO2 do  2020r”. 
Opracowania  składa się  z  trzech części:  Wprowadzenia,  raportu  z  inwentaryzacji 
emisji gazów cieplarnianych dla gminy miasta Ełk oraz Działań miasta Ełk na rzecz 
redukcji emisji  CO2. Opracowanie zawiera także wytyczne dotyczące pozyskiwania 
funduszy na realizację planowanych działań oraz dotyczące monitoringu postępów 
w  jego  realizacji.  Przeprowadzone  wyliczenia  pokazały,  że  realizacja  wszystkich 
działań pozwoli miastu na ograniczenie  do 2020 roku emisji  CO2   o 20.777 Mg, czyli 
o  25%  w  stosunku  do  linii  bazowej.  Oznacza  to,  że  przekroczony  zostanie 
wyznaczony cel redukcyjny 20% a gmina wywiąże się z zobowiązań podjętych przez 
podpisanie Porozumienia Burmistrzów. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   przyjęcia  opracowania 
„Działania Miasta Ełk na rzecz redukcji emisji CO2 do 2020r”.

* * * 
Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  Bożenna  Bancer-Janiak 

omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  zwrotu  wydatków  za  świadczenia 
z pomocy społecznej,  będących w zakresie zadań własnych – zgodnie z ustawą 
z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej rada gminy określa w drodze uchwały 
zasady  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  z  pomocy  społecznej,  w  formie  m.in. 
pomocy rzeczowej, zasiłków okresowych i zasiłków celowych, będących z zakresie 
zadań własnych gminy,  przyznanych pod warunkiem zwrotu w części  lub całości, 
jeżeli  dochód  na  osobę  w  rodzinie  osoby  zobowiązanej  do  zwrotu  wydatków 
przekracza  kwotę  kryterium  dochodowego  określonego  w  art.  8  ust.  1  ustawy. 
Podjęcie  uchwały  umożliwi  udzielenie  pomocy  osobom  i  rodzinom  przejściowo 
znajdującym się w trudnej sytuacji bytowej, a których dochód przekracza kryterium 
dochodowe, uprawniające do korzystania z pomocy społecznej.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zasad  zwrotu  wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych.



* * *
Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  Bożenna  Bancer-Janiak 

omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki 
nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Miasta Ełk na lata 2011 – 2018 – zgodnie z art. 17 
ust. 1 pkt 13 ustawy z dnia 13 marca 2004r. o pomocy społecznej do zadań gminy 
o  charakterze  obowiązkowym  należy  tworzenie  gminnego  systemu  profilaktyki  i 
opieki nad dzieckiem i rodziną. Opieka nad dzieckiem i rodziną jest częścią systemu 
pomocy  społecznej,  w  którym  gminie  powierzono  zadania  zabezpieczenia 
podstawowych potrzeb rodzin i dzieci mieszkających na jej terenie. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w  sprawie  przyjęcia Gminnego Systemu 
Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Miasta Ełk na lata 2011 – 2018.

Radny  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  należałoby  się  zastanowić  nad 
rozdziałem środków finansowych  z  budżetu  miasta  na granty w przyszłorocznym 
budżecie.  Można byłoby zaoszczędzone środki  z  tych  wydatków przeznaczyć  na 
pomoc społeczną.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska zwróciła się z pytaniem – do 
kogo mogą się zwrócić rodziny wielodzietne o pieniądze na zakup podręczników dla 
dzieci? Podręczniki są bardzo drogie i tych rodzin nie stać na wydanie tak dużych 
kwot.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  –  jest  program  rządowy 
skierowany  do  uczniów  klas  I-II  szkół  podstawowych  i  III  klasy  gimnazjum. 
Przysługuje wyprawka szkolna na kwotę 180 zł szkoły podstawowe i do 320 zł na 
poziomie  gimnazjum.  Drugi  kierunek  pomocy,  to  MOPS.  Jest  jeszcze  możliwość 
uzyskania stypendium szkolnego.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska – czy zatem mamy jakikolwiek 
wpływ na decyzyjność zmiany przepisów w tym zakresie?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil  Buksa – obowiązują tutaj  określone przepisami 
kryteria dochodowe. 

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  Bożenna  Bancer-Janiak 
dodała, że od 2006 roku nie było rewaloryzacji progów dochodowych.

* * *
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski powiedział, że jest jeszcze autopoprawka 

do  propozycji  zmian  w  budżecie  miasta  –  dotyczy  ona  kwoty  46  tys.  zł 
z  przeznaczeniem  na  realizację  świadczeń  zdrowotnych  polegających  na 
przeprowadzeniu profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Ełku 
urodzonych do 31 grudnia 1945 roku.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania autopoprawki, w głosowaniu wzięło 
udział 6 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali pozytywnie autopoprawkę do zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 
rok.

* * * 
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski powiedział, że jest jeszcze jeden projekt 

uchwały, który powinna zaopiniować Komisja – w sprawie nadania tytułu „Honorowy 
Obywatel  Miasta  Ełku”.  Wobec  tego,  że  osoba,  której  ma   być  nadany  tytuł 
„Honorowy Obywatel Miasta Ełku” budzi wiele kontrowersji, ze swojej strony zgłasza 
wniosek,  aby ten  projekt  uchwały  zdjąć  z  porządku  obrad  najbliższej  sesji  Rady 
Miasta.  Jeśli  chcielibyśmy  uhonorować  Pana  Lenza,  można  jedną  z  nowo 



budowanych ulic nazwać jego imieniem.
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  –  czy  w  są  tutaj  jakieś 

konkretne cele dla naszego miasta, czy była zasięgana opinia środowisk kulturalnych 
i społecznych w tej sprawie?  Czy miasto coś zyska z tego tytułu? Nie podoba się 
tutaj  porównanie do Guntera Grassa, który to oskarża nas o mordowanie narodu 
żydowskiego. 

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – będzie jeszcze szczegółowa informacja i 
opinia środowisk społecznych przed sesją Rady Miasta.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski powiedział, że proponuje 
w  tej  chwili  nie  głosować  tego  wniosku,  natomiast  na  spotkaniu  z  Prezydentem 
Miasta poinformować o głosach radnych w tej sprawie.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że przekaże opinie radnych w 
tej sprawie.

  
Do punktu  5- ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  poinformował,  że  otrzymał  od 
Przewodniczącego  Rady  Miasta  Stefana  Węgłowskiego  propozycję  programu 
profilaktycznego  szczepień  przeciwko  pneumokokom.  Szczepieniu  mogą  zostać 
poddanie  dzieci   do  2  lat  i  powyżej  2  lat.  Pierwszy  rodzaj  szczepień  to  trzy 
szczepionki  po  200  zł,  natomiast  u  dzieci  po  2  roku  życia  wystarcza  jedno 
szczepienie,  które  kosztuje  300  zł.  Po  konsultacji  z  pediatrą,  proponowalibyśmy 
objęcie szczepieniem drugiej grupy dzieci, po 2 roku życia. 
Może  we  wniosku  do  Prezydenta  Miasta  nie  podawać  kwoty,  ale  zwrócić  się 
z prośbą o sfinansowanie tego jednego szczepienia dal dzieci w wieku od 2 lat.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jeśli nie w tym roku, to 
nawet taką kwotę zaplanować w przyszłorocznym budżecie miasta.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – ze swojej strony będzie rozmawiał by te 
szczepienia  zrealizować  nieodpłatnie  w  punkcie  szczepień  108  Szpitala 
Wojskowego.
Komisja zwraca się z wnioskiem o rozważenie możliwości sfinansowania szczepień 
w jednym cyklu dla dzieci mieszkających w Ełku w wieku od 2 lat. Wniosek przyjęto 
w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za” - jednomyślnie.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska zwróciła się z  wnioskiem, by 
na  kolejne  posiedzenie  Komisji  zaprosić  Dyrektora  Caritas  w temacie  Hospicjum 
w Ełku.  Można by w tedy szczegółowo wyjaśnić,  dlaczego jest  to  tak ważne dla 
naszego miasta.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

